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ÁبرایÁایرانیÁتنیسورÁبانوی
ÁتورجهانیÁقهرمانÁبارÁÁنخستین

شد
هفته دوم تورجهانی تنیس ترکیه، با قهرمانی بانوی ایرانی 

به پایان رسید.
مشکات الزهرا صفی در بخش دونفره رقابت های تور جهانی 
تنیس ترکیه به همراه یار انگلیسی خود موفق شد با برتری ۲ 
بر ۶، ۶ بر ۴ و ۱۰ بر ۳ برابر تیمی متشکل از ترکیه و آمریکا 
به برتری برسند و این هفته را با کسب عنوان قهرمانی به پایان 
ببرند.این قهرمانی در شرایطی به دست آمد که مشکات در هفته 
نخست این مسابقات در بخش دو نفره موفق به حضور در فینال 
شده بود. این برای نخستین بار است که یک بانوی ایرانی موفق 
به کسب عنوان نخست تورجهانی تنیس می شود.علی یزدانی 
دیگر تنیسور ایرانی جاضر در این رویداد در جمع ۴ نفر برتر این 
مسابقات قرار دارد و تا دقایقی دیگر برای حضور در فینال به 

مصاف نماینده هلند می رود.

ÁرویÁآسیاÁدرÁایرانÁژیمناست
سکوÁرفت

ژیمناست کشورمان در مسابقات قهرمانی آسیا موفق به 
کسب مدال برنز شد.

مرحله فینال دارحلقه رقابت های ژیمناستیک هنری قهرمانی 
آسیا امروز برگزار شد و سیاوش سیاهی در حضور قهرمانان 
بزرگ قاره آسیا با کسب نمره عالی ۱۴.۱۳۳ موفق به کسب 
مدال برنز شد.۲ ژیمناست چینی در رده های اول و دوم این 

رقابت ها قرار گرفتند.

ÁباÁکشتیÁفدراسیونÁمخالفت
تغییرÁتابعیتÁمعصومی

فدراسیون کشتی مخالفت خود را با تغییر تابعیت امیررضا 
معصومی اعلام کرد.

امیررضا  که  مدعی شد  ارمنی  سایت  که یک  حالی  در 
معصومی در ایروان حضور دارد تا برای پیوستن به ارمنستان 
با فدراسیون کشتی این کشور مذاکره کند اما به نظر می رسد 
رضایت نامه ای  تا  ندارد  تمایلی  کشورمان  کشتی  فدراسیون 
باتوجه  کند.  صادر  کیلوگرم   ۱۲۵ جوان  آزادکار  این  برای 
به اینکه امیررضا معصومی در آسیا کشتی گرفته به مدت ۳ 
سال نمی تواند برای کشور دیگری روی تشک برود از طرفی 
فدراسیون کشتی بارها اعلام کرده که کشتی گیران درجه یک 
و ۲ خود را به هیچ کشوری نمی دهد به همین دلیل بعید به 
نظر می رسد رئیس فدراسیون کشتی بخواهد برای معصومی 

رضایتنامه صادر کند. 

ÁاولویتÁ،قهرمانیÁنایبÁحفظ
والیبالÁنشستهÁبانوانÁدرÁآسیا

مشاور فنی تیم والیبال نشسته بانوان گفت: با توجه به 
تغییرات در ترکیب، هدف نخست در مسابقات قهرمانی آسیا 
حفظ عنوان نایب قهرمانی و ارائه یک بازی خوب با چین است.
هادی رضایی مشاور فنی تیم ملی والیبال نشسته بانوان 
در  حضور  برای  تیم  این  شرایط  آخرین  درخصوص  ایران 
مسابقات قهرمانی آسیا اظهار داشت: تیم ایران در گروه دوم 
با ژاپن، مغولستان، استرالیا همگروه است و  در شرایط خوبی 

به سر می برد.
در این بخش ۷ تیم در دو گروه حضور دارند و امیدوارم 
همچون دوره گذشته باز هم به فینال برسیم. او ادامه داد: ما برای 
این تیم یک پروسه طولانی را در نظر گرفته ایم. میانگین سنی 
تیم پایین  آمده و تیم جوانتری را نسبت به قبل در اختیار داریم. 
۳، ۴ بازیکن بالای ۴۰ سال کنار رفته اند و چند بازیکن جوان 
جایگزین شده اند. با توجه به تغییراتی هم دادیم، هدف اول مان 
حفظ همان جایگاه دومی است و اینکه حتماً یک بازی خوب 
را مقابل چین را انجام بدهیم. ما چند بازیکن جوان و خوب را 
داریم که برخی از آنها در این اعزام هستند. فکر می کنم این تیم 
حرف های بیشتری برای گفتن در سال های آینده داشته باشیم. 
به لحاظ تکنیکی مشکلی نیست، بلکه بحث روی تاکتیک است 
و ان شاءالله مسائل تاکتیکی را با توجه به شناخت از رقبا اجرا 
می کنیم. رضایی درخصوص شکست ایران فقط مقابل چین 
در بازی های پاراآسیایی ۲۰۱۸ و ۲۰۲۲ و مسابقات قهرمانی 
آسیا ۲۰۲۳ در قزاقستان و احتمال رویارویی دوباره با این تیم 
در فینال این دوره گفت: بازی های چین را دیده ام. بدون شک 
چند بازی که انجام بدهیم، نقاط ضعف و قوت مان را شناسایی 
می کنیم و می پوشانیم. مشاور فنی تیم والیبال نشسته بانوان 
تصریح کرد: من معتقدم که این تیم پتانسیل دارد که حتی 
سهمیه پارالمپیک بگیرد و روی سکو هم برود، اما این مسئله 
مشروط به سرمایه گذاری است. یعنی بحث اردوها و سفرهای 
تدارکاتی و انجام رقابت های مختلف باید شکل بگیرد. چین به 
عنوان نایب قهرمان سه دوره اخیر در پارالمپیک و قهرمانی 
آنها دائم در  تیم بسیار خوبی است.  لندن،  بازی های ۲۰۱۲ 
اردو هستند و به سفرهای تدارکاتی می روند. نباید انتظار داشته 
باشیم که وقتی هر دو سال یکبار وارد مسابقه شویم، چین را هم 
شکست بدهیم. همین که سایر تیم ها را می بریم، مهم است. 
به جرأت می گویم با توجه به شناختی که از تیم ایران دارم، 
اگر سرمایه گذاری خوبی داشته باشیم، راه و روش درستی را در 
پیش بگیریم و هدف گذاری کنیم، پتانسیل برتری مقابل چین و 
بزرگتر از آن را هم داریم. بحث برنامه ریزی، تماشای مسابقات 
حریفان و برگزاری اردوها اهمیت زیادی دارد. من حتی این قول 
را می دهم که تیم ملی را جوان تر هم کنیم، ولی بحث اصلی، 
سفر و تدارکات و اردوهای مختلف است. به نظرم شرکت در 
مسابقات آن هم هر دو سال یکبار نمی تواند عیار تیم را نشان 
بدهد. رضایی در پایان گفت: پتانسیل کسب سهمیه را داریم، 
اما این پتانسیل را باید با برنامه ریزی کسب کنیم که آن برنامه 
را ارائه می دهیم. اگر برنامه اجرا شویم، می توان روی این تیم 
حساب باز کرد. این پتانسیل در تیم وجود دارد که بالاتر فکر 

کند و به اهدافش برسد.

برخی مربيان فوتبال بدنبال خريد 
ملک و هواپيما هستند

فدراسـیون شمشـیربازی به منظور تقویت کادر فنی تیم 
ملـی اسـلحه سـابر یک مربی روسـی به خدمـت گرفت 
بـا این حال این تیم همچنان بدون سـرمربی اسـت و با 

این شـرایط در مسـابقات آتی شـرکت می کند.
بـه گـزارش مهـر، جذب مربـی خارجی و همـکاری با او 
که از پیش از المپیک در برنامه فدراسـیون شمشـیربازی 
قـرار داشـت بالاخـره بعـد از مدت هـا بـا ورود دو مربی 
روس بـه ایـران و توافـق مسـئولان فدراسـیون بـا آنها، 

به نتیجه رسـید.
سـال  دو  یکـی  طـی  البتـه  شمشـیربازی  فدراسـیون 
اخیـر همـواره بـر جـذب مربـی خارجـی برای تیـم ملی 
اسـلحه سـابر تاکیـد داشـت و حتـی در نشسـت کمیته 
فنـی فرودیـن خـود هـم در ایـن مـورد بـه جمـع بندی 
رسـیده بـود بـا ایـن حـال ایـن فدراسـیون همزمـان دو 
گزینـه روسـی بـه خدمت گرفـت تا یکـی در کنـار تیم 
ملـی اسـلحه سـابر و دیگری کنـار تیم ملی اسـلحه اپه 

بگیرد.  قـرار 
»الکسـاندر پاولوویـچ« و »یوگنـی بریوکـوف« دو مربی 
اهـل روسـیه هسـتند کـه از اوایـل هفتـه و بـه دنبـال 
توافقـات صـورت گرفته، همـکاری خود را با فدراسـیون 

شمشـیربازی آغـاز کردند. 
بـه منظـور اسـتفاده از ظرفیـت »الکسـاندر پاولوویچ« و 
»یوگنـی بریوکـوف« قـرار اسـت آنهـا بـه عنـوان مدیر 
فنـی در کنـار تیـم های ملی اسـلحه سـابر و اپـه بانوان 
هم حضور داشـته باشند. اینگونه فدراسیون شمشیربازی 
قصـد دارد از هزینـه ارزی که برای جـذب مربی خارجی 
کـرده و قطعـا میزان آن کم هم نیسـت حداکثر اسـتفاده 
را ببـرد و بـه اهـداف خود مبنی بر اسـتحکام و نیرودهی 
بـه شمشـیربازان به خصـوص اسـلحه سـابر نزدیک تر 

شود. 
بـا همـه اینها امـا یکی از معضـلات اصلی در مـورد این 
اسـلحه همچنـان به قـوت خود باقـی اسـت؛ اینکه این 
تیم همچنان »بدون سـرمربی« اسـت. آخریـن دوره ای 
که تیم ملی شمشـیربازی اسـلحه سابر سـرمربی داشت 
و بـا شـرایط عـادی تمرینـات و اردوهای خود را سـپری 
مـی کرد مربوط به المپیک ۲۰۲۴ پاریـس و دوران آماده 
سـازی حضـور در آن مـی شـود کـه پیمـان فخـری به 
عنـوان سـرمربی در راس کادر فنی این تیم قرار داشـت. 
بعـد از آن و بـا وجـود دو انتصابـی کـه بـرای کادر فنـی 
و  رهبـری  )محمـد  اسـت  گرفتـه  تیـم صـورت  ایـن 
الکسـاندر پاولوویـچ( این تیـم همچنان سـرمربی ندارد. 
در واقـع بعـد از اینکـه امین قربانـی از هدایـت تیم ملی 
اسـلحه سـابر کنـاره گیری کـرد تا بـه امروز فدراسـیون 

شمشـیربازی هنوز نتوانسـته در مورد راس کادر فنی این 
تیم و انتخاب سـرمربی برای آن به نتیجه قطعی برسـد، 
تصمیمـی هم که در مـورد پیمان فخـری و همکاری با 
او گرفتـه شـد، به صـورت مقطعی و فقط بـرای المپیک 
بـود. همـان زمـان هـم بـا توجـه به شـرایط ایـن مربی 
کامـلا واضـح و مبرهن بـود که همکاری بـا او به عنوان 
سـرمربی ادامـه دار نخواهد بود و در همـان پاریس تمام 

می شـود. 
بـا ایـن حـال تـا بـه امـروز تصمیمـی بـرای انتخـاب 
سـرمربی تیم ملی اسـلحه سـابر اتخاذ نشـده اسـت. دو 
گزینـه وارد کادر فنـی ایـن تیـم شـده انـد و هـر دو هم 
بـه عنـوان مربی؛ فدراسـیون شمشـیربازی بعـد از اینکه 
محمـد رهبـری را بـه عنـوان مربی منصوب کـرد تاکید 
داشـت که عملکـردش در رقابـت های پیـش رو تعیین 
مـی کنـد کـه با همیـن شـرایط )مربـی( همـکاری با او 
ادامـه پیـدا کنـد یـا اینکه حکـم سـرمربیگری بـرای او 
صـادر شـود. ۸ مـاه از ورود محمـد رهبری بـه کادر فنی 
تیـم ملی اسـلحه سـابر گذشـت اما نـه تنهـا وضعیت او 
در ایـن کادر ارتقـا پیـدا نکـرد بلکـه فدراسـیون ملزم به 
بازگشـت بـه برنامه قدیمـی و اولیه خود بـرای همکاری 

با مربـی خارجی شـد. 
اینبار البته وعده فدراسـیون خیلی زود به نتیجه رسـید و 
گزینـه مورد نظر طی سـفر بـه تهران آغاز بـه همکاری 
کـرد اما قرار اسـت راهـی که برای رهبـری پیش گرفته 
شـد، بـرای ایـن مربـی روس هم تکـرار شـود چراکه به 

گفتـه علیرضـا پورسـلمان رئیـس فدراسـیون، عملکـرد 
»الکسـاندر پاولوویچ« تا بازی های کشـورهای اسلامی 
تعییـن مـی کنـد کـه ادامـه همـکاری بـا او بـه عنـوان 

سـرمربی باشـد یا همیـن مربی.
 علیرضـا پورسـلمان در مورد شـرایط همـکاری با گزینه 
هـای روسـی گفـت: »الکسـاندر پاولوویـچ« از بهتریـن 
هـای گزینـه هایـی بود که شـرایط همکاری با ایـران را 
داشـت. او بـه عنوان مربـی در کنار تیم خواهـد بود. باید 
ویژگـی هـای او از نظـر فنـی و حتـی غیرفنـی بـه طور 
کامـل ارزیابی شـود سـپس در مورد انتخابـش به عنوان 

سـرمربی تصمیم گیـری کنیم.
 فعـلا در کادر فنـی سـرمربی نداریـم. رهبـری و او بـه 
عنـوان مربـی کنـار هـم کار می کننـد. او تصریـح کرد: 
قـرارداد اولیـه بـا ایـن مربـی و همچنیـن مربی روسـی 
تیـم ملی اسـلحه اپه تا بازی های کشـورهای اسـلامی 
اسـت. ایـن قـرارداد ۶ ماهـه منعقد شـده اسـت. این دو 
مربی قرار اسـت در مسـابقات قهرمانی آسـیا هم حضور 
داشـته باشـند. رئیس فدراسـیون شمشـیربازی از اعلام 
رقـم قـرارداد مربیـان روس امتنـاع کـرد اما گفـت: رقم 
کمـی بـرای آنهـا هزینـه نمـی کنیـم. در صورتیکـه 
عملکردشـان قابـل قبول باشـد، قراردادشـان تمدید می 
شـود. در مـورد همـکاری به عنوان سـرمربی هـم بعد از 

بـازی هـای اسـلامی تصمیـم گیری مـی کنیم.
 وقتی تیم ملی فاقد سـرمربی اسـت، قاعدتـا مربی برای 
در زمینـه هـای مختلـف بـرای آن تصمیـم گیـری می 

کند. حال اینکه با شـرایط فعلی، تیم ملی اسـلحه سـابر 
و حتـی اسـلحه اپـه دو مربـی دارند و قطعـا این موضوع 

چالـش های جدیـدی را ایجـاد خواهد کرد.
 بلاتکلیفـی ملـی پوشـان بـرای حـرف شـنوی از مربی 
ایرانـی یـا خارجـی یکـی از چالـش ها مـی تواند باشـد. 
بـرای مواجه بـا این چالـش، هماهنگی نزدیـک مربیان 
ایرانـی - روسـی نیاز اسـت تـا آنها تصمیم گیـری واحد 
میـان آنهـا شـکل بگیـرد اما بـا توجه بـه فاصلـه زمانی 
باقـی مانـده تـا اولین رویـداد پیـش رو، ایـن هماهنگی 

حاصـل می شـود؟ 
کمتـر از دو هفتـه دیگـر ملی پوشـان شمشـیربازی باید 
در مسـابقات قهرمانی آسـیا شـرکت کنند، قطعـا در این 
فاصلـه زمانـی کوتاه مربیـان روس آنقـدر روی وضعیت 
ملـی پوشـان اشـراف پیدا نمـی کنند پس طبیعی اسـت 
کـه در بالـی اندونزی، رهبـری و همچنین مربـی ایرانی 
تیـم اپـه )مهدی فرجی( نقـش پررنگ تـری در تصمیم 
گیـری هـا داشـته باشـند. در ایـن صورت نقـش مربیان 
روس در اندونـزی چگونـه خواهـد بـود؟ اصـلا می توان 
نتایـج آن رویـداد را بـه پـای ایـن مربیـان نوشـت؟ لب 
مطلـب اینکـه فدراسـیون شمشـیربازی با جـذب مربی 
روس، اقـدام بـه جایـی در تقویـت ایـن رشـته بـه ویژه 
اسـلحه سـابر کرد - منوط به اینکه مربیان روس در حد 
و شـان شمشـیربازی ایران نشـان دهند- اما اقـدام لازم 
و ضروری هنوز انجام نشـده و آن تعیین سـرمربی برای 

تیم ملی اسـت.

تیمÁملیÁاسلحهÁسابرÁهمچنانÁبدونÁسرمربی

ÁفولادÁوÁسپاهانÁهایÁتیمÁاعزام
بهÁمسابقاتÁکافکا

آیین اختتامیه رقابت های فوتبال، فوتسال و فوتبال ساحلی 
استان اصفهان در دو بخش آقایان و بانوان برگزار شد.

این مراسم با حضور مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال، 
سیدمهدی صدری، مدیرکل ورزش و جوانان استان، محسن 
اداره کل، علی طاهری  تابش فر، معاون ورزش قهرمانی 
معاونان،  از  جمعی  اصفهان،  استان  فوتبال  هیئت  رئیس 
مدیران ورزشی و روسای هیئت های شهرستان ها برگزار 
و از برترین های فصل ورزشی ۱۴۰۳ تجلیل شد. در طول 
این فصل، بیش از دو هزار مسابقه در قالب لیگ های برتر و 
دسته یک و در ۲۰ رده سنی مختلف در رشته های فوتبال 
و فوتسال برگزار شد. در پایان، ۶۰ تیم برتر این رقابت ها 
موفق به کسب عنوان های قهرمانی و دریافت مدال، کاپ 
و حکم افتخار شدند. مهدی تاج درحاشیه اختتامیه مراسم 
فوتبال، فوتسال و فوتبال ساحلی آقایان و بانوان اظهار کرد: 
فدراسیون فوتبال تصمیم گرفت امسال در رده های پایه 
فوتبال کافا تیم های سپاهان و فولاد خوزستان معرفی کند که 
به نظر می رسد اتفاق مبارکی است، موضوع دیگر تفاهم نامه 
فدراسیون فوتبال و وزارت ورزش است که براساس آن تیم 
منتخب مدرسه، ناحیه و درنهایت استان را تشکیل می دهند؛ 
دراصل بسیاری از تیم های خوب کشور از مدارس شکل 
می گیرد که قصد داریم دوباره به کمک وزارت ورزش آن را 
احیا کنیم. او ادامه داد: سومین موضوع ورزش محلات است؛ 
فدراسیون و ستاد اجرایی فرمان امام تفاهم نامه را امضا کردند 
که براساس آن هر محله ای در سراسر کشور که سه نفر آن 
با سه نفر از محله ای مسابقات دهند تا ابتدا مسابقات روستایی 
شکل بگیرد؛ سپس بین شهرستان ها و درنهایت استان ها بین 
۹ منطقه مسابقه می دهند که از مجموع مناطق یک تیم 
تشکیل می شود و آن تیم متعلق به فدراسیون خواهد بود. 
رییس فدراسیون فوتبال گفت: در پایان کار تیم ۶۰ نفره ای 
تشکیل می شود که بازیکنان آن در بین هیچ لیگی بازی 
نکردند و به نوعی از نظرها دور مانده اند؛ این تیم زیر چتر 

حمایتی فدراسیون فوتبال خواهند بود.

ÁبهÁکشورÁگلفÁهایÁبرترین
رقابتÁمیÁپردازند

مسابقات گلف قهرمانی کشور در بخش برترین ها از فردا با 
حضور ۳۰ گلف باز برتر مرد آغاز می شود.

مسابقات گلف قهرمانی کشور در بخش مردان از فردا تا 
۲۱ خردادماه به صورت استروک پلی، انفرادی و بر اساس 
قوانین بین المللی و محلی به میزبانی زمین گلف مجموعه 
ورزشی انقلاب تهران برگزار می شود. در این رقابت ها ۳۰ 
نفراز برترین گلف بازان مرد کشور طی ۴ فصل با هم رقابت 
می کنند. فصل چهارم رقابت ها، در اسفند برگزار می شود که 
رقابت های این فصل هم جنبه جایزه بزرگ )برای انتخاب 
 ۴( تیم ملی  انتخابی  دارد و هم  را  تا هشتم(  اول  نفرات 
نفر( محسوب می شود. همچنین قیس صفری زاده و اوستا 
نصیری نیکو که برای حضور در بازی های آسیایی جوانان 
در  افتخاری  به صورت  آماده می شوند  بحرین  میزبانی  به 
مسابقات برترین ها حاضر خواهند شد و همراه با ۱۴ نفر 
صعود کننده در روز های سوم و چهارم در چهار گروه ۴ نفره 
رقابت خواهند کرد. از نکات قابل توجه این دوره از رقابت ها، 
حذف شرط سنی برای شرکت کنندگان مسابقات برترین ها و 

قهرمانی کشور است.

ÁجزوÁناشنوایانÁفوتسال
ÁورزشÁهایÁتیمÁپرافتخارترین

Áایران
مدیر تیم های ملی فوتسال ناشنوایان با تاکید بر این که 
است  ایران  تیم های ورزش  پرافتخارترین  تیم جزو  این 
گفت: از مسئولان ورزش انتظار داریم توجه و نگاه یکسانی 
به همه قهرمانان داشته باشند.حامد اردستانی با اشاره به 
وضعیت فوتسال ناشنوایان برای حضور در پنجمین دوره 
مسابقات جهانی در ایتالیا گفت: در ورزش ناشنوایان فوتسال 
جزو رشته هایی است که در همه رده های سنی فعال است 
و در حال حاضر تیم ملی بزرگسالان خود را آماده حضور 
در مسابقات قهرمانی جهان به میزبانی ایتالیا می کند. او از 
اعزام تیم ملی به ایتالیا در روز ۲۱ خرداد جاری خبر داد و 
گفت: دهمین مرحله از اردوی این تیم که منتهی به اعزام 
است با حمایت فدراسیون ناشنوایان و همراهی فدراسیون 
فوتبال در سالن کمپ تیم های ملی فوتبال ایران در جریان 
است و بازیکنان از انگیزه بالایی برای قهرمانی در جهان 
برخوردار هستند. اردستانی در پاسخ به این پرسش که آیا 
باز هم باید منتظر قهرمانی تیم ملی فوتسال ناشنوایان ایران 
در جهان باشیم گفت: فوتسال ناشنوایان جزو پرافتخارترین 
تیم های ورزش ایران است چرا که ۳ عنوان قهرمانی جهان، 
۵ عنوان قهرمانی آسیا و یک قهرمانی المپیک را در کارنامه 
دارد. این بار هم بازیکنان و اعضای کادر فنی تمام توان و 
تلاش خود را خواهند گذاشت که یک قهرمانی دیگر کسب 
کنند. مدیر تیم های ملی فوتسال ناشنوایان ایران در مورد 
حمایت هایی که از این تیم صورت گرفته است گفت: رئیس 
و دبیر فدراسیون ناشنوایان زحمات زیادی برای آماده سازی 
این تیم متحمل شده اند. طبیعتاً حمایت هایی که از فوتسال 
و فوتبال در کشور انجام می شود از ناشنوایان صورت نگرفته 
است اما توقع ملی پوشان این است که با این عناوین پرتعداد 
قهرمانی، این حمایت ها از ناشنوایان هم صورت بگیرد و 
توجه بیشتری به آنها شود. اردستانی در مورد پاداشی که برای 
قهرمانی ناشنوایان در نظر گرفته می شود گفت: تاکنون که 
پاداش ها ناچیز بوده است اما وزیر ورزش و جوانان که نگاه 
ویژه ای به ورزش ناشنوایان داشته اند به تازگی دستور داده اند 
که پاداش ورزشکاران ناشنوا هم به اندازه قهرمانان پارالمپیک 
پرداخت شود. این ورزشکاران نیاز به توجه ویژه دارند تا بعد از 

قهرمانی با انگیزه مضاعف به رویدادهای بعدی اعزام شوند.

فراکسـیون ورزش مجلـس، بـا انتقـاد شـدید از وضعیـت 
نابسـامان فوتبال اعلام کـرد: برخی آقایان به جـای اینکه در 
جایـگاه مربی به کشـف، پرورش و تربیت اسـتعداد جوانان در 
فوتبال برسـند، بـه گرفتن پول بازیکنان برای سـرمایه گذاری 
در ملـک، خریـد هواپیمـا و  برنـد کـردن مالک یک شـرکت 
هواپیمایـی چسـبیده اند. بعـد یـک دفعـه مشاورشـان، مدیـر 

روابـط عمومی همـان شـرکت هواپیمایی می شـود.
علـی خضریـان با اشـاره به ضـرورت مبـارزه با ظلم و فسـاد 
در هـر شـکل و حـوزه ای، گفـت: فوتبـال یـک امـر فنـی و 
تخصصـی اسـت و قطعـاً اهالـی آن می بایسـت در خصوص 
آن تصمیـم گیـری کننـد، لیکن وظیفـه مجلس نظـارت بر 
فرآیندهاسـت و اگـر در فرآیندهـا، تخلفات و فسـادی باشـد، 

می بایسـت اصلاح شـود. 
چـون کسـانی که بـه مـا رأی دادنـد از مجلـس توقـع دارند 
فضـای سـالم بـرای پیشـرفت فرزندانشـان فراهـم باشـد. 
او اظهـار داشـت: بازیکنـی کـه بـا هـزاران سـختی و  تلاش 
شـبانه روزی از دوران نوجوانـی روزانه تمریـن کرده و به نقطه 
اوج رسـیده، چـرا بـه خاطر اینکـه با ایجنت مـورد نظر برخی 
آقایـان همـکاری نمی کنـد، نباید بـه تیم های مطرح برسـد. 
بایـد فضـا و فرآیندهـا سـالم باشـد تـا بازیکنـان بـه راحتـی 
پیشـرفت کنند و دیده شـوند. هدف ما در مجلس اطمینان از 
سـلامت فرآیندهاسـت. او اذعان کرد: به نظر می رسـد پدیده 
کارگزار سـالاری به جای شایسـته سـالاری در  فوتبال کشور 
حاکـم  شـده اسـت. در حالـی کـه بـر اسـاس قواعـد، فوتبال 
بایـد یک ورزش سـالم باشـد و سـالم دنبـال شـود، پس چرا 
اخبـار نامطلوبـی بـه مـا می رسـد. حقیقتـا عملکـرد مطلوبی 

از فدراسـیون در راسـتای مقابلـه بـا ایـن کارگـزاران بدنـام و  
خـاص ندیده ایـم. البته وقتی فدراسـیون توانمنـدی نظارت و 
سـاماندهی داوری مسـابقات لیگ را ندارد، نباید توقع مبارزه با 
کارگزاران را نیز از فدراسـیون داشـت. عضو کمیسـیون اصل 
نـود مجلس گفـت: بازخوردهایـی که پـس از مصاحبه قبلی 
واصـل شـد، بیانگر این اسـت که برخـی جوانـان و بازیکنان 
زیـادی، آینـده شـان قربانـی تن نـدادن بـه درخواسـت های 
ایـن مافیاهـا و کارگـزاران شـده اسـت. ایـن فضـا باید جمع 
شـود و فدراسـیون صراحتـا اعـلام کند چـه برنامـه ای برای 
جمـع کردن ایـن دلالی هـا دارد. او تاکیـد کرد: برخـی از این 
کارگـزاران بـا دام هـای اخلاقی و اقتصـادی، زندگـی جوانان 
مسـتعد را به نابـودی کشـیده اند. نباید بگذاریـم دیگر قربانی 
بیشـتری این حـوزه بدهد. وی مطـرح کرد: برخـی آقایان به 
جـای اینکـه در جایـگاه مربـی به کشـف، پـرورش و تربیت 
اسـتعداد جوانـان در فوتبال برسـند، به گرفتن پـول بازیکنان 
بـرای سـرمایه گذاری در ملـک، خریـد هواپیما و  برنـد کردن 
مالـک یک شـرکت هواپیمایـی چسـبیده اند. بعد یـک دفعه 
مشاورشـان، مدیـر روابط عمومـی همان شـرکت هواپیمایی 
می شـود. او اذعان کرد: وقتی مشـاهده می شـود که بازیکنان 
متعهـد و توانمنـد بـر اسـاس آمـار را کنـار می گذارنـد و بـه 
جایـش بازیکنـی مصـدوم را در فصـل نقـل و انتقـالات بـه 
تیـم ملـی دعوت می کنند تـا بـرای وی در داخل کشـور تیم  
خـوب بـا قرارداد بالا پیدا کنند، نشـان می دهـد منافع مالی بر 
منافـع ملـی غلبـه دارد.  او افزود: نتیجه تمرکز آقایـان بر امور 
اقتصـادی بـه جای ورزشـی هم می شـود بازی با احساسـات 
مـردم و ضعـف روزافـزون در نتایـج ملـی و باشـگاهی کـه 

همـه ما در این سـال ها شـاهدش هسـتیم. خضریـان اظهار 
کـرد: نمونـه ای از رفتـار غیرقابل توجیه را می توان در لیسـت 
نهایـی تیـم ملـی جهت ایـن دو بـازی مشـاهده کـرد، کدام 
بازیکنان برای دفاع راسـت دعوت شـده اند. بررسـی شـود که 
کارگـزار ایـن دو بازیکـن دفـاع راسـت چه فـردی اسـت. آیا 
کل پسـت یک جـا در اختیـار یک کارگـزار قرار گرفته اسـت. 
چـون می رونـد بازیکن مصـدوم آن کارگـزار را می آورند، ولی 
از بازیکنـان لیـگ برتـر ایـران نمی آورنـد. و حتی یـک دفاع 
راسـت را پسـتش را عـوض می کننـد و بـه یک خـط جلوتر 
می برنـد تـا بازیکنان آن ایجنت جایشـان تنگ نشـود. گویی 
آن پسـت مختـص آن ایجنت اسـت. عضو کمیسـیون اصل 
نـود مجلس یادآور شـد: فدراسـیون فوتبال بایـد در خصوص 
آقایـان الهویـی و قلیچ خانی در کادر تیم ملی و ارتباطشـان با 
کارگـزاری بـه نام سـعادتی و یک سـایت ورزشـی که سـال 
گذشـته نیز در موضوع فسـاد در فوتبال برای سـردبیر آن قرار 
مجرمیـت صادر شـد بـه صورت شـفاف توضیح دهـد. بروند 
بررسـی کننـد و ببیننـد در مینـی کمـپ اخیـر تیم ملـی این 
کارگـزار، چند بازیکن داشـت. عضو فراکسـیون ورزش اعلام 
کـرد: همیـن بازیکنـان ایـن ایجنـت پـس از دعـوت به تیم 
ملـی، بلافاصله با باشـگاه های خوب کشـور قـرارداد رقم بالا 
بسـتند و عملیـات مدنظرشـان با موفقیـت انجام شـد. یعنی 
یـک دفعـه ملـی پـوش شـدند و یک دفعـه جـذب تیم های 
خـوب شـدند. همیـن بازیکن مصـدوم هم چون هنوز رسـماً 
برایـش تیـم پیـدا نشـده، دعوتـش را ادامـه دادنـد وگرنه اگر 
در ایـام مینـی کمپ رسـمی تیمش اعلام می شـد، شـاید به 
دوحـه نمی رفـت. او افزود: آیا این درسـت اسـت کـه اگر یک 

نفـر از اعضـای ایـن حلقـه با یـک بازیکن دشـمن شـوند، او 
را در سـایت ورزشـی کـه بـا این حلقـه ارتبـاط دارد به نوعی 
می زننـد، سـپس در باشـگاهش یا تیـم ملی مـورد بی مهری 
قـرار می گیـرد. ایـن حلقـه، در باشـگاه های اصلـی و متمول 
کشـور هم آدم هـای خودشـان را دارند. خضریـان اذعان کرد: 
یعنـی بـه فـلان نفـر در فـلان باشـگاه دسـتور می دهند که 
فـلان بازیکـن مـا را از لحاظ فنی تأیید کنیـد و به مدیرعامل 
باشـگاه منتقـل کنید که به او نیاز داری و بایـد او را بخرد. این 
حلقـه، نفوذ بالایـی در باشـگاه ها بویژه باشـگاه های صنعتی 
ذیـل وزارت صمـت دارنـد کـه لازم اسـت وزیـر صمـت نیز 
در ایـن موضـوع مراقبت جـدی کند. عضو کمیسـیون اصل 
نـود مجلـس گفت: در سـایت ورزشـی معـروف بروید ببینید 
چقدر خبر رپورتاژی و تعریفی منتشـر شـده اسـت. هر کسی 
بازیکن آن ایجنت باشـد، در این سـایت مرتبا خبر مثبت دارد. 
پـول این رپوتاژهـا از کجـا تأمیـن می شـود. در شـب بازی ها، 
این سـایت از هر بازیکنی تعریف منتشـر می کند، آن بازیکن 
غالبـاً فـردا در تیم روبروی حریف در ترکیـب بازی می کند. او 
گفـت: در کنـار این مسـایل نکته جالب توجه نحـوه پرداختن 
همیـن سـایت بـه اخبـار این فسـاد اسـت کـه تـلاش کرده 
بـه نفـع ایـن آقایان کنش هـای رسـانه ای انجام دهـد و البته 
مطلـع هسـتیم که در ایـن موضوع نیـز دارای مـراودات مالی 
بـوده اسـت. امـا لازم اسـت به سـردبیر این سـایت مشـهور 
ورزشـی که سـال گذشـته نیز در پرونده فسـاد مالـی یکی از 
باشـگاه ها بـه اتهـام تحصیل مـال از طریق نامشـروع تحت 
تعقیـب قضایی قرار گرفـت و برای وی قـرار مجرمیت صادر 
شـده اسـت، هشـدار داده شـود که تمام مطالـب رپورتاژگونه 
این سـایت ورزشـی با کارگزار فاسـد، همچون گذشـته تحت 
نظـارت مراجـع ذیربـط قـرار دارد. خضریان خاطرنشـان کرد: 
قطعـاً اگـر عزم اصلاح در فدراسـیون فوتبال باشـد، ما با تمام 
قـوا کمـک  خواهیـم کرد و ایـن اعتقـاد را داریم کـه متولیان 
امـر انسـان های معتقـد و منصفی هسـتند و به نظر می رسـد 
دوسـتان الآن انگیـزه اصـلاح فرآیندهـا و افـراد را پیـدا کرده 
باشـند. شـاید قبـلًا اطـلاع از ایـن  مـوارد نداشـته اند. عضـو 
فراکسـیون ورزش مجلس در پایان گفت: معتقدم که مدیران 
فدراسـیون فوتبال و  سـرمربی تیم ملی دغدغه دارند و کمک 
می کنند ریشـه نفوذ برخی افراد و این کارگزاران و رابطانشـان 
در فوتبال کشـور و باشـگاه ها خشکانده شود. نهادهای امنیتی 
نیـز بایـد با اهتمام بیشـتری عملکرد ایـن کارگزارانـی که در 
پشـت پرده، فوتبال کشـور را هدایت می کنند، مد نظر داشـته 

باشند.

خارج از گود  منهای فوتبال 


